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Stavebníci mohou obejít stavební povolení přes certifikát 
Takzvaní autorizovaní inspektoři, kteří vydávají certifikáty povolující stavby, mohou porušit 

práva sousedů a dalších lidí, jichž se stavba dotýká. Upozornila na to zástupkyně ombudsmana 
Jitka Seitlová. Praxe podle ní ukázala, že inspektoři mnohdy nezohledňují námitky sousedů nebo je 
vůbec neosloví. Institut autorizovaného inspektora zavedl nový stavební zákon. Inspektor vydá 
certifikát, který fakticky nahrazuje stavební povolení. Stavebník se tak může vyhnout mnohdy 
zdlouhavému a pracnému stavebnímu řízení. Právník Petr Novotný z advokátní kanceláře Ambruz 
& Dark se domnívá, že právní úprava pozice autorizovaných inspektorů není dostatečná. 
„Očekáváme, že to vyústí v řadu sporů. Zaznamenali jsme tendenci využívat certifikát v případech, 
kdy je tlak na rychlost, například u projektů fotovoltaických elektráren,“ řekl odborník. 

Podle Seitlové situaci zhoršuje to, že proti certifikátu neexistuje opravný prostředek. Proti vyda-
nému stavebnímu povolení se lidé mohou odvolat, proti certifikátu nikoli. V obdobném případu 
dosud rozhodoval jediný soud, na který se odpůrci stavby obrátili, a to Městský soud v Praze. Ře-
kl, že mu záležitost nepřísluší, a odkázal na civilní řízení. „V případě, že někdo chce zneužít situa-
ce, spoléhá na to, že není zcela jasné, jak vydaný certifikát zrušit,“ uvedl Novotný z Ambruz & 
Dark. Inspektor prý ale v každém případě odpovídá za škodu, kterou způsobí. Pokud opakovaně 
poruší svou pravomoc, měl by být podle právníka odvolán. 

„Za současné úpravy stavebního zákona ve věcech týkajících se autorizovaného inspektora sku-
tečně nelze použít opravného prostředku proti porušení podmínek zkráceného stavebního řízení, 
protože se nejedná o správní rozhodnutí podle správního řádu,“ řekl mluvčí ministerstva pro místní 
rozvoj Martin Ayrer. Bránit se prý lze jen soudní žalobou. 

Slovenské stavebnictví čeká letos pokles o 7,1 procenta 
Slovenské stavebnictví čeká v letošním roce další 

pokles o 7,1 % a s mírným růstem mohou stavební 
firmy počítat až příští rok. Plyne to z květnového prů-
zkumu společnosti CEEC Research mezi stovkou sta-
vebních firem. Vyhlídky se přitom zhoršily, protože v 
únoru před začátkem sezony firmy odhadovaly, že po-
kles se letos zmírní na 3,2 procenta z loňského propadu 
o 11,3 %.  

Svaz stavebních podnikatelů Slovenska i statistický 
úřad jsou ještě skeptičtější a předpokládají pro letošek 
ve stavebnictví propad asi o desetinu. Také zástupci 
řady firem v průzkumu upozornili, že výsledky mohou být ještě horší. Pokles by mohl být až dvou-
ciferný. 

Povodně precizují nouzové bydlení 
Efektivním řešením bydlení v nouzi a po živelné katastrofě mohou být modulové obyt-
né systémy. Český výrobce Pegas Container připravil mezi standardy typy, které mo-
hou obce, firmy i jednotlivci využít ihned. V různých prostorových modifikacích jsou 
vždy vybaveny kuchyňkou, sprchami a sociálním zařízením. Velikost obytných míst-

ností je závislá na velikosti modulu či jejich počtu. Základní délka jednoho je šest metrů, šířka 2,5 
metru. Velkou výhodou modulů je jejich prostorová 
flexibilita, nenáročnost na úpravu základového 
terénu, čas realizace a zejména minimálně o třetinu 
nižší pořizovací náklady v porovnání se zděnou 
stavbou. 

„Poměr mezi cenou a užitnými vlastnostmi je to 
hlavní, co charakterizuje modulové systémy,“ říká 
Patrik Minařík ze společnosti Pegas Container, 
s.r.o., který má na starosti popularizaci systémů 
v ČR a na Slovensku, a dodává: „V konečné fázi je 
tato stavba minimálně o třetinu lacinější než zděná 
budova.“ Pro základní, ale dlouhodobé bydlení stačí 
dva kontejnery, z nich vznikne chodba, jídelna s 
vařičem i lednicí, ložnice, koupelna a obývák. „Pro tři lidi je ideální. A cena? Ne více než 400 tisíc 
korun. Chybí jen nábytek!“ říká Patrik Minařík ze společnosti Pegas Container a dodává: „Klient 
dům obývá už první den, co moduly přivezeme. Nábytek pak může nastěhovat do dvou dnů.“ 
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Stavebním firmám na Vysočině klesla výroba o 3,9 procenta 
Stavebním firmám na Vysočině klesla v prvním čtvrtletí výroba o 3,9 procenta na 956 milionů 

Kč. Pokles se týkal pouze budov, kde se v meziročním srovnání snížila základní výroba téměř o 
pětinu. Naopak objem provedených prací v inženýrském stavitelství stoupl o více než 60 procent. 
Vyplývá to z údajů, které poskytl Český statistický úřad. 

Menší stavební výrobu oproti loňskému prvnímu čtvrtletí vykázalo 11 krajů; na Vysočině byl 
pokles nejnižší. Růst nastal kromě hlavního města Prahy pouze v krajích Jihočeském a Karlovar-
ském. V celé republice se základní stavební výroba od ledna do konce března snížila o 15,3 pro-
centa. V pozemním stavitelství, zaměřeném na stavbu budov, které je větším zdrojem zakázek pro 
firmy na Vysočině, letos výroba klesla o 19,6 procenta na 645 milionů Kč. Inženýrské stavitelství 
ale mělo růst o 61,7 procenta na 269 milionů Kč. 

Na Vysočině v prvním letošním čtvrtletí fungovalo 42 stavebních firem s 50 a více zaměstnanci. 
Pracovalo v nich 4800 lidí, ve srovnání se stejným obdobím před rokem o pět procent méně. Jejich 
průměrná hrubá mzda se však meziročně zvýšila o 8,3 procenta na 23 015 Kč měsíčně. I tak za 
republikovou průměrnou mzdou ve stavebnictví zaostala přibližně o 2200 Kč. 

PSG-International dokončil paroplynovou elektrárnu v Rusku 
Společnost PSG-International z Otrokovic 

na Zlínsku dokončila paroplynovou elektrár-
nu o kapacitě 65 megawattů v Krasavinu v 
Rusku. Celkový investiční náklad činil 87,42 
milionu eur (až 2,2 miliardy Kč), výše po-
skytnutého úvěru pak necelých 74,31 milionu 
eur (až 1,9 miliardy Kč), řekl mluvčí společ-
nosti Patrik Kamas. Paroplynová elektrárna v 
Krasavinu není jediným projektem otrokovic-
ké společnosti. Další elektrárnu podnik posta-
ví na okraji uralského Jekatěrinburgu. Hodno-
ta obchodu by mohla přesáhnout sedm mili-
ard korun. V intenzivní výstavbě je projekt 
Logistického parku - Noginsk II. Předmětem dodávky je rozšíření stávajícího logistického kom-
plexu o skladovou halu s mrazírenským a chladírenským prostorem. Ve spolupráci se společností 
ALTA se podnik podílel také na první etapě renovace a modernizace Magnitogorského metalurgic-
kého kombinátu v Rusku. 

PSG je společnost, která v České republice a v mnoha zemích světa působí více než 85 let. Cel-
kový konsolidovaný obrat skupiny za loňský rok přesáhl sedm miliard Kč. Podnik zaměstnává 595 
inženýrů, manažerů, administrativních pracovníků a obchodníků. 

Dywidag Prefa vyrobila železobetonové nádrže pro pražský okruh 
Společnost Dywidag Prefa z Lysé nad Labem v červnu vyrobila speciální dešťovou usazovací 

nádrž o hmotnosti 242 tun, která je poslední ze série zakázek pro jihozápadní část budovaného 
pražského okruhu. Od roku 2006 firma pro pražský okruh zajistila návrhy, výrobu a montáž 15 
technologických systémů z železobetonových prefabrikátů na zachycování a ochranu vody. Do-
hromady vážily 4670 tun. „Největší retenční nádrž pro dopravní stavitelství jsme realizovali letos 
v místě napojení pražského okruhu na dálnici D1 u Jesenice. Její hmotnost činí 1332 tun a užitný 
objem je 1300 metrů krychlových,“ řekl obchodní ředitel Antonín Jančařík. Montáž této nádrže 
trvala sedm dní. Pro stavbu jihozápadní části pražského okruhu firma dodala také velké požární a 
akumulační nádrže pro zachycení vody i hasicích prostředků z případného požárního zásahu. 
Umístěny jsou například na obou koncích zbraslavské estakády před tunely Komořany a Lochkov. 

Firma letos plánuje zhruba dvouprocentní meziroční růst tržeb na 293 milionů korun. Kromě 
technologických nádrží pro ochranu vody je také významným tuzemským dodavatelem takzva-
ných předpjatých stropních panelů, které nacházejí uplatnění při výstavbě rodinných domů, prů-
myslových hal i obchodních center. Produkuje také stavebnicový systém betonových prefabriko-
vaných hal pro výrobní, skladovací či sportovní účely. Zaměstnává 144 lidí. 

ÚOHS začal zkoumat prodej kamenolomů Tarmac firmě Eurovia 
Úřad pro ochranu hospodářské soutěže začal posuzovat prodej kamenolomů společnosti Tarmac 

CZ francouzské firmě Eurovia. O souhlas s transakcí požádala Eurovia. Prodej aktivit Tarmaku 
nedávno zčásti schválila i Evropská komise, která se ale ve Francii a ČR obává narušení trhu. Po-
souzení fúze týkající se těchto zemí proto komise předala českému a francouzskému soutěžnímu 
úřadu. ÚOHS tedy zahájil správní řízení, na rozhodnutí má 30 dnů. Pokud antimonopolní úřad 
obecně zjistí ve správním řízení nějaké potíže, například v podobě stížností konkurentů, může 
lhůtu prodloužit až o čtyři měsíce. Teoreticky může fúzi i zastavit, v posledních letech se to ale 
nestalo. Může také dospět k závěru, že fúze u menších firem nepodléhá jeho povolení. „Po před-
běžném přezkoumání komise shledala, že hrozí nebezpečí, že tato část navrhované transakce by 
mohla ve Francii a České republice zásadně narušit hospodářskou soutěž v oblasti drceného kame-
niva, asfaltových směsí a inženýrského stavebnictví a výstavby silnic,“ uvedla komise. 

Pozemek brzdící dostavbu D3 může být vyvlastněn 
Nejdříve do dvou měsíců by mohlo být 

jasné, zda bude Ředitelství silnic a dálnic 
moci pokračovat ve stavbě jihočeské dálnice 
D3. Zatím v tom brání majitel jednoho po-
zemku, který odmítl zhruba 200 metrů čtve-
rečních prodat a s ŘSD nekomunikuje. Jedná-
ní o vyvlastnění pozemku již začalo Vyvlast-
ňovací úřad však rozhodl, že řízení běží, řekl 
manažer dostavby D3 František Petroušek. 

Nejkrásnějším nádraží má Choceň 
Vítězem letošního ročníku soutěže o nej-

krásnější nádraží v České republice se stala 
stanice Choceň na Orlickoústecku, která leží v 
Pardubickém kraji na hlavní trati z Prahy do 
České Třebové.  

Vítěz vzešel z deseti finalistů na základě 
hlasování veřejnosti, nádraží Choceň získalo 
přes 900 hlasů z celkových 3500. Lidé podle 
pořadatelů ocenili zdařilou rekonstrukci vý-
pravní budovy v Chocni, která si i po moder-
nizaci v letech 2003 až 2005 zachovala novo-
renesanční vzhled z konce 70. let 19. století. 

Majitel budov v Kyselce dotaci nedostane 
Majitel zchátralých budov lázní v Kyselce 

na Karlovarsku, společnost CTS DUO, nedo-
stane od Karlovarského kraje dotaci na údržbu 
historických objektů. Ačkoli v návrhu rady 
bylo 250 000 korun, na návrh starosty Kysel-
ky Josefa Janáta zastupitelé dotaci stáhli. 
Podle Janáta se firma o budovy nestará a čtvrt 
milionu na zajištění objektů by byly vyhozené 
peníze. 

Parkovací dům pro 120 aut 
Do konce srpna musejí soukromí investoři 

předložit nabídky na stavbu prvního parkova-
cího domu v Klatovech přibližně pro 120 
automobilů. Nadzemní objekt zhruba za 60 
milionů korun má vzniknout do čtyř let poblíž 
kulturního dumu Družba, kde je dnes neřízené 
hliněné parkoviště.  

Stavbu nebude financovat město, protože 
kritický nedostatek parkovacích míst není, 
řekl místostarosta Jan Vrána. 

Plzeň požádá o desítky milionů na stezky 
Dotaci zhruba 60 milionů korun se pokusí 

získat Plzeň na své dva projekty takzvaných 
zelených stezek pro cyklisty, chodce a in-line 
bruslaře, které by měly vést kolem místních 
řek. Pokud město uspěje, vznikne asi 6,8 kilo-
metru nových úseků stezek kolem čtyř plzeň-
ských hlavních toků, tedy na Mži, Úslavě, 
Radbuze a Úhlavě. Přípravu a podání žádosti 
o dotaci do evropského programu už schválili 
zastupitelé. 

VŠUP zavrhla stavbu v Ďáblicích 
Vysoká škola uměleckoprůmyslová ustoupi-

la od projektu na stavbu své další budovy v 
Praze-Ďáblicích, který připravovala deset let. 
Dnes si vedení školy myslí, že by se kapacita 
nové budovy nevyužila, a chce za méně peněz 
získat menší budovu, například si nechat zre-
konstruovat některou průmyslovou stavbu v 
Praze. 
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Tachov shání peníze na městský park 
Třináctitisícový Tachov chce do konce 

příštího roku přebudovat tříhektarový městský 
park. Investice za 20 milionů korun zcela 
změní tvář největší odpočinkové zóny v centru 
města. Podoba parku vznikla po diskuzi s 
občany, řekl starosta Ladislav Macák. 

Rekonstrukce a dostavba kanalizace v Jilemnici 
Do konce roku skončí práce na rekonstrukci 

a dostavbě kanalizace v Jilemnici. Akce je 
součástí integrovaného projektu Čistá Jizera, 
který řeší kanalizaci a čištění odpadních vod v 
pěti městech Semilska. Práce na miliardovém 
projektu už vstoupily do druhé poloviny, větši-
na měst si ale na dokončení bude muset po-
čkat až do podzimu příštího roku. 

E.ON staví elektrárnu za 220 milionů korun 
Energetická skupina E.ON investuje téměř 

220 milionů korun do své první elektrárny na 
biomasu v České republice. 

Hranice chtějí vylepšit protipovodňovou ochranu 
Hranice na Přerovsku se chystají vylepšit 

protipovodňovou ochranu na několika men-
ších tocích, které by mohly obyvatele ohrožo-
vat při náhlých přívalových deštích, jako se to 
stalo loni v létě. Připravovaný projekt, na 
který se bude město ucházet o peníze z dotač-
ního titulu, počítá například s monitoringem 
srážek a průtoku nebo s varovným systémem 
pro úřady a obyvatele ohrožených oblastí. 
Hotový by mohl být do konce roku 2011. 

Plzeňský obvod zahájil přeměnu říčního ostrova 
Přeměnu šestihektarového říčního ostrova v 

Plzni - Božkově na rekreační oblast zahájil 
druhý městský obvod s firmou Saprim, vlast-
níkem náhonu tvořícího pravý břeh. Stavba 
atraktivního prostoru pro aktivní trávení vol-
ného času u řeky Úslavy si vyžádá asi 50 mili-
onů korun. Lávku, potok, sportoviště či vodní 
hřiště mají pokrýt dotace a příspěvky od fi-
rem. 

V bývalém hotelu bude radnice i multifunkční sál 
Do bývalého hotelu Koruna v centru Žando-

va na Českolipsku se na podzim po stávající 
přestavbě přestěhuje radnice, knihovna a klub 
seniorů. Bude v něm vybudován také víceúče-
lový sál a infocentrum. 

Liberec chce zastřešit nádvoří historické radnice 
Liberec chce využít dotací z evropských 

fondů na zastřešení nádvoří historické radnice. 
Průhledná střecha by umožnila nádvoří využít 
ke kulturním a společenským akcím, vyřešila 
by také problémy se zatékáním do radničního 
sklepení. 

Karlovy Vary se vzdají předkupního práva 
Město Karlovy Vary se zřejmě vzdá před-

kupního práva na Národní dům, který letos od 
města koupila společnost Eltodo. Podle ná-
městka primátora Petra Keřky předkupní prá-
vo firmě, která připravuje kompletní rekon-
strukci zchátralého objektu v centru města, 
blokuje získání bankovního úvěru. 

Projekt na byty v Holešovicích nabral zpoždění 
Většinový podíl ve firmě Jubileum, která v Praze-Holešovicích připravuje výstavbu nových bytů 

a kanceláří, získala zprostředkovaně slovenská společnost Investment First. Stavba měla být pů-
vodně hotová už v roce 2009. Nyní developer tvrdí, že projekt dokončí na přelomu let 2011 a 
2012. Investice má činit 16 milionů eur (asi 410 milionů korun). V ulici Komunardů má vyrůst 105 
nových bytů, 900 metrů čtverečních kanceláří a také obchody. Výstavbu projektu zajistí kromě 
vlastních zdrojů developera také úvěr od Raiffeisenbank. Podmínkou jeho poskytnutí je předem 
prodaných 30 procent bytů, uvedla na dotaz mluvčí projektu Veronika Šmejkalová. Zdržení stavby 
má podle Šmejkalové dva důvody. Potřebná povolení pro výstavbu prý firma získala proti původ-
nímu plánu později. Pozemek má podle ní mnoho sousedů a jednání s nimi trvalo déle, než se 
předpokládalo. „Druhým důvodem pak bylo rozhodnutí DavCor spojit se pro tento projekt s part-
nerem, který by zajišťoval prodej bytů, marketing projektu a management financování,“ řekla 
Šmejkalová. Tímto partnerem se v prvním čtvrtletí stala společnost Property Solutions. 

Nejlepší národní fotbalový stadion 
Až čeští fotbaloví reprezentanti vyběhnou 
na trávník nového národního stadionu, 
možná se bude podobat tomu, který navrhl 
a jehož maketu vyrobil student ze Střední 

průmyslové školy stavební ve Valašském Meziříčí. Za 
svou práci si odnesl vítězství v celostátní soutěži, kterou 
pořádal Svaz výrobců vlnitých lepenek ve spolupráci se 
společností EKO-KOM, a.s., a pod záštitou ministerstva 
životního prostředí. Nejlepší stadion, který byl vyroben 
výhradně z ekologické vlnité lepenky, znamenal pro studenta prémii 25 tis. Kč. Na druhém místě se 
umístila škola z Havířova a pomyslný bronz si odnesli stavaři z Kladna. 

Kasárny v Brně-Slatině přestaví na novou čtvrť 
Desetihektarový areál kasáren v Brně-Slatině přestaví na novou čtvrť s byty a kancelářemi firma Imos 

development. Zvítězila v soutěži nad dvěma dalšími zájemci. Investor počítá se čtyřmi etapami. První 
zahrne hlavně demolice, dekontaminace, stavby silnic a výstavbu prvních obchodů, kanceláří a bytů. 
Hotová má být v roce 2014. Dokončení celého záměru firma plánuje na rok 2019. V plánu je stavba 28 
000 metrů čtverečních bytových ploch, což je asi 450 bytů o velikosti 2+kk. Parkoviště má pojmout 800 
aut. Dále je v plánu stavba obchodního, administrativního a společenského centra, sportovní haly i zdra-
votního střediska. V části areálu prý možná vznikne bydlení pro seniory. 

Architektura nové budovy Plzeňského divadla 
Projekt, navržený architektonickou a projekční 

kanceláří HELIKA, a.s., vychází z původního 
návrhu portugalské architektonické kanceláře 
Lda Manuel Graça Dias & Egas José Vieira 
Arquitectos. Architekti z kanceláře HELIKA 
vítězný návrh upravili podle požadavků města; 
šlo především o snížení finančních nákladů. HE-
LIKA bude na projektu spolupracovat 
s plzeňskou inženýrskou společností Ingem; 
v průběhu roku 2012 se očekává výběr generální-
ho dodavatele stavby. 

Nízkoenergetické rodinné domy v Horní Proseči 
Investor a developer, společnost NATUR CZ, dokončuje v těchto dnech první fázi 
projektu nízkoenergetických rodinných dvojdomů v rezidenční rozvojové oblasti 
mezi městy Liberec a Jablonec nad Nisou. Rodinné dvojdomy pod Prosečským hře-
benem jsou v Libereckém kraji 

ojedinělým projektem. Za výhodné ceny nabí-
zejí nízkoenergetické bydlení uprostřed příro-
dy s vynikající dostupností do Liberce i Jab-
lonce.  

Projekt zahrnuje sedmnáct řadových 
dvojdomů energetické kategorie typu A. Kaž-
dý dvojdům se skládá z identických, zrcadlo-
vě obrácených domů o dispozicích 3+kk až 
4+kk a výměře 115 m2. Součástí každého 
domu je zahrada s terasou, dvě parkovací 
stání a zděný přístavek. Ukončení celého 
projektu je plánováno na červen 2011. 
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Jan Pašek a Luboš Balík se stávají novými 
property manažery ve společnosti Cushman & 
Wakefield. Luboš Balík nastoupil k 1. červnu, 
Jan Pašek nastoupil poslední květnový týden. 
Tým správy nemovitostí v pražské kanceláři 
C&W dnes čítá víc jak 30 lidí. 

Jan Pašek (55) se 
stává property manaže-
rem pro objekty Tančící 
dům a BB Centrum Be-
ta. Má dlouholeté zkuše-
nosti se správou admi-
nistrativních budov i 
skladovacích hal. Do 
C&W přichází ze spo-
lečnosti DHL Solutions, 
kde zodpovídal jako manažer podpůrných 
oddělení za správu deseti areálů po celé ČR. V 
letech 1998 - 2008 pracoval jako property 
manažer ve firmě FM 
Logistic. 

Luboš Balík (44) bude 
zodpovídat za Centrum 
Zlatý Anděl. Do C&W 
přichází ze společnosti 
ECM Facility, kde měl 
na starosti správu dvou 
administrativních budov 
na pankrácké pláni a šest 
dalších objektů v Praze. 
V ECM Facility pracoval 
od roku 2002. Předtím deset let působil ve 
firmě SVÚOM Praha jako ředitel sekce realit. 

Pozvánka na seminář: „Speciality v oceňování 
staveb – o drobnostech, které mohou rozhodnout“ 

 
Hledáte úspory ve stavebních rozpočtech? 

Přihlaste se na seminář „Speciality v oceňová-
ní staveb“ a dozvíte se, kde hledat a jak tyto 
položky oceňovat. Seminář proběhne v úterý 
29. 6. 2010 v Praze. 

Na konkrétních ukázkách stavebních roz-
počtů se účastníci seznámí, co s náklady stav-
by udělají nekalkulované položky a naučí se, 
jakým způsobem tyto položky řešit. Dále se 
dozvědí, jak na materiálové specifikace, oce-
ňování subdodávek či jak oceňovat přesuny 
hmot.  

Stavební rozpočty obsahují i další speciality, 
které budou na semináři vysvětleny, zejména 
jak řešit procentuální přirážky, náklady na 
umístění stavby či jak se mění skladby nákla-
dů ceníkových položek a mnoho dalších od-
borných témat, se kterými se rozpočtáři a 
kalkulanti setkávají, když oceňují stavební 
rozpočty. 

Seminář připravila firma Callida, s.r.o., ve 
spolupráci s firmou Questima, s.r.o. Proběhne 
v úterý 29. června 2010 v Konferenčním cent-
ru City v Praze 4. Přihláška a další informace 
jsou k dispozici na www.callida.cz. 

Sprchovým koutům dominují odtoky ve stěně 
Zabudování prvku pro odtok vody ve stěně 

sprchového koutu představuje kombinaci inova-
ce, estetického vzhledu, funkčnosti a hygieny. 
Touto novinkou vnáší firma Geberit do moderní 
koupelny jasný a čistý design. Viditelné krycí 
desky odtoku vody jsou k dispozici ve čtyřech 
provedeních, které zapadnou do každé koupelny. 
Vybrat si lze mezi odstíny kartáčová nerezová 
ocel, pochromovaná lesklá, alpská bílá nebo na 
přání v barvě obkladů. Svou roli hraje také hygi-
enické hledisko. Prvek odtoku pro sprchy se 
dokáže vypořádat i s většími objemy vody a 
zaručuje díky svému systému dokonalou těsnost, takže nehrozí voda rozlitá po celé koupelně. 

Jednoduché čištění vody pomocí bakterií 
Unikátní technologie likvidující především tuky a dusíkaté látky v tekutých odpadech pomocí 

přírodních bakterií je od letošního roku dostupná i v České republice. Na trh byla uvedena v loň-
ském roce, přesto se už používá ve dvaceti zemích, především v Evropě, USA a Tichomoří. Bio-
Amp je jednoduchý přístroj o výšce zhruba 75 cm, který umožňuje přírodní cestou rozkládat tuky, 
škroby, proteiny, papír a různé druhy organického odpadu. „Instaluje se na zeď a ke své činnosti 
potřebuje pouze přívod vody a elektrickou síť o napětí 220 V. Přístroj generuje obrovské množství 
bakterií, které se po vypuštění do vody živí různými typy odpadu. Výhodou této technologie je 
skutečnost, že bakterie jdou do vody aktivní a zasahují okamžitě, zatímco u některých jiných tech-
nologií se vypouštějí pouhé spory,” říká Dan Pazdírek, obchodní ředitel společnosti NCH Czecho-
slovakia, která přístroj prodává na českém trhu.. 

Oblečení na stavbu 
Přímo v místě práce jsou pracovníci řemeslného podniku 

nejefektivnějšími nositeli reklamy. Jsou to oni, kteří svým 
chováním a umem zanechávají u zákazníka trvalý dojem. 
Moderně a upraveně oblečeni mohou natrvalo zdůraznit svůj 
profesionální výkon na pracovišti. O kolik lépe se cítí zákaz-
ník, když vidí před sebou při otevření dveří tým pracovníků 
v jednotných barvách. Aby byl pracovní den pro řemeslníka 
jednodušší, jistější a pohodlnější, nabízí poskytovatel textilií 
MEWA vhodné provozní textilie s celkovým servisem pro 
různé požadavky stavebního odvětví – s dobře setříděným 
výběrem pracovního a ochranného oděvu, jakož i výrobky 
bezpečnosti práce od ochrany hlavy až po bezpečnostní obuv. 
Díky produktovým řadám IDEAL a TWINSTAR jsou řemesl-
níci funkčně a dobře oblečeni. Tyto řady pracovního oblečení 
tvoří základ profesionálního vybavení řemeslníka a přesvědčí maximální volností pohybu, nejvyšší 
mírou komfortu nošení a celou řadou praktických detailů.  

Pouhých osm centimetrů úzká splachovací nádržka 
Viega, rozšiřuje program splachovacích nádržek o speciální úzkou 

variantu Mono s pouhými osmi centimetry montážní hloubky. Splacho-
vací nádržka nabízí i přes miniaturní rozměry stejné výkonové charak-
teristiky jako stávající provedením. Na trh budou uvedeny dvě splacho-
vací nádržky pro instalace v mokré stavbě: splachovací nádržka Mono 
Slim-WC s izolovanou přívodní trubkou a upevňovacím materiálem, 
jakož i provedení Mono Tec-WC v jednom rámu pro upevnění závěsné-
ho WC včetně odtokového oblouku a upevňovacího materiálu. K tomu 
dále přibude speciální provedení Mono Tec-Bidet. Stejně jako dosavad-
ní série splachovacích nádržek nabízí také varianty Mono maximální 
splachovací objem devíti litrů. Celkové splachovací množství dosahuje 
podle nastavení až 9 litrů, malé splachovací množství až 4 litry. Spla-
chovací nádržky Viega mohou být montovány do tenkých mezistěn, a 
přesto si zachovají stejné výkonnostní charakteristiky jako předešlé 
modely. 
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